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Protokoll Skärholmens råd för 

funktionshinderfrågor 

Tidpunkt: 2017-11-17, ordinarie möte kl. 10.00 – 12.00, 

workshop med förvaltningen kl 11.00-13.00 

Lokal: Bodholmsplan 2, plan 7, lokal Norrholmen. 

 

 

 

 

Lotta Rosenström   Mikael Erdefelt 

Ordförande    Justerare 

 

Närvarande: 

Lotta Rosenström                                

Margareta Jonsson                              

Stig-Joeran Samuelsson 

Axel Otten 

Mikael Erdefelt                                    

 

                    

   

 

Frånvarande: 

Karin Rask 

 

Övriga närvarande: 

Maria Nilsson, sekreterare 

Lorena Delgado, ordförande stadsdelsnämnden 

Anna Mattsson, avdelningschef §13 

Andreas Thorstensson, avdelningschef §13 

Nicoletta Zoannos, verksamhetscontroller §13 

Beatrice Hasani, stadsplanerare §13 

 

§1 Mötets öppnande 

Ordföranden hälsade alla välkomna och förklarade mötet öppnat. 

 

§2 Presentationsrunda 

De närvarande presenterar sig. 
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§3 Godkännande av dagordning 

Dagordningen godkänns med följande ändringar: § 6: 

information från förvaltningen utgår och ersättas av Samarbete 

mellan rådet, SDN och förvaltningen 

 

§4 Val av justerare 

 Mikael Erdefelt väljs att justera protokollet tillsammans med 

ordföranden. 

 

§5 Föregående protokoll 

Föregående protokoll godkänns och läggs till handlingarna. 

 

§6 Samarbete mellan rådet, SDN och förvaltningen 

Rådet efterlyser ett tätare samarbete med förvaltningen och 

nämnden vad gäller den årliga verksamhetsplaneringen. En 

årligen återkommande workshop med förvaltningen inför VP bör 

införas i årshjulet, förslagsvis på rådets oktobermöte. Det var ett 

mycket bra samarbete inför VP 2017, men i år verkar rådet ha 

tappats bort.  

 

Rådet vill understryka att förvaltningen ska ha en eloge för att 

rådets synpunkter tas tillvara på ett bra sätt. Så var det inte förut, 

men nu ser rådet att synpunkter och förslag från rådet kommer 

med i förvaltningens verksamhetsplaner. Dock finns det utrymme 

för förbättringar: till exempel vill rådet vara med i tidigt i 

processen när nybyggnationer planeras för att kunna lämna 

synpunkter ur ett tillgänglighetsperspektiv. Att granska ritningar 

är ett bra sätt att se om toaletter är felplacerade eller om själva 

placeringen av ett hus är olämplig m.h.t. backar osv.  

 

Lorena påpekar att nämnden är mycket tacksamma för den 

kompetens som rådet tillför såväl rådets som nämndens arbete.  

 

Lotta frågar Lorena hur råden kan utvecklas. Lotta föreslår att 

rådet och stadsdelen bjuder in människor med 

funktionsnedsättning till dialoger och öppna möten i större 

utsträckning än idag. Lorena tar med sig förslaget. Hon berättar 

om medborgarmöten, där föreningar ofta bjuds in – något av 

dessa medborgarmöten skulle kunna ha fokus 

funktionsnedsättning. Lorena ger rådet i uppdrag att ta fram ett 

antal fokusområden, trafik till exempel, som nämnden och 

förvaltningen bör fokusera särskilt på. 

 

Rådet föreslår även utåtriktade aktiviteter tillsammans med 

nämnden.  
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Lorena undrar om rådet genomför tematiska 

tillgänglighetsvandringar. Rådet svarar att det görs löpande 

tillsammans med avdelningen för stadsutveckling, till exempel 

besökte rådet Sätra strandbad i somras. 

 

§7 Särskilda frågor till detta möte 

 Utökning av rådet 

Rådet önskar välja Anette Rosing till ledamot i rådet för 

funktionshinderfrågor. Lotta kontaktar HSO för en 

formell nominering. 

 Upprättande av balanslista med genomgång av vilka 

stående aktiviteter rådet ska ha med förvaltningen under 

2018 

Axel och Mikael utses att upprätta ett förslag till vilka 

punkter som bör prioriteras i en balanslista. Förslaget 

redovisas på decembermötet. 

 

§8 Aktuella frågor på kommande nämndsammanträde 

Föredragningslista till nämnden skickades via mail och post till 

rådets ledamöter. 

 

Rådet valde att kommentera följande punkter: 

 

För ett tryggare och säkrare Stockholm, Stockholms stads 

trygghets- och säkerhetsprogram 2018-2021, dnr 1.5.1./828-2017 

 

I stadens program nämns ingenting om funktionshindrade. Detta 

är en stor brist. Staden måste ha ett tydligare fokus på 

funktionsnedsatta! Rådet lämnar alltför ofta synpunkten att 

funktionsnedsatta inte nämns särskilt i stadens program. Det 

måste till en förändring! Staden har en skyldighet att särskilt 

värna de utsatta i samhället och funktionsnedsatta utgör 

tvivelsutan en sådan grupp. Rådet kräver att staden har ett särskilt 

fokus på funktionsnedsatta i samtliga program. Om de centrala 

programmen inte har särskilt fokus på funktionsnedsatta kommer 

heller inte stadsdelarna att ha det. Rådet tillägger slutligen att 

funktionsnedsatta är en stor väljargrupp och ber politikerna tänka 

på det om inte annat.  
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Motion om att minska jobbklyftan i Stockholm genom 

systematiska insatser för att få fler människor att gå från 

utanförskap till egen försörjning, dnr 1.5.1./773-2017 

 

Rådet anser att förvaltningen måste göra en storsatsning på att 

funktionsnedsatta ska komma i arbete. Många av de som har 

insatsen daglig verksamhet skulle med rätt stöd kunna få ett 

vanligt jobb. Rådet anser även att kommunala arbetsplatser måste 

ta sitt ansvar och anställa de som under en längre tid varit 

anställda med lönebidrag.  

 

§9 Skrivelser och rapporter 

Inga skrivelser har inkommit till rådet. 

 

§10 Inkommande post  

Ingen post har inkommit till rådet. 

 

§12 Övriga frågor 

Maria informerar om att hon är kallad till träff med stadens 

samtliga sekreterare för funktionshinderråd den 13 december och 

efterlyser frågor och synpunkter som hon ska ta med sig dit.  

Maria överlämnade almanackor för 2018 till rådets ledamöter. 

 

Rådet fastställer följande mötestider för 2018: fredag vecka före 

nämnd kl 10-12.  

 

26/1 

16/2 

16/3 

13/4 

18/5 

8/6 

24/8 

21/9 

19/10 

16/11 

7/12 

 

Sammanträdet ajourneras 5 minuter. 

 

§ 13 Workshop med förvaltningen 

Resterande del av sammanträdet sker i form av en workshop. 

Nicoletta Zoannos har förberett en power point-presentation med 

följande punkter: 
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• Program för delaktighet för personer med 

funktionsnedsättning 2011-2016 

• Kort genomgång av vad förvaltningen gjort under 2017 

• Vad säger budgeten 2018 

• Rådets synpunkter på VP 2018 

 

Presentationen biläggs detta protokoll, bilaga 1.  

 

Rådets synpunkter på VP 2018 

Andreas Thorstensson och Anna Mattsson återkopplade 

förvaltningens synpunkter på rådets förslag.  Förvaltningen satsar 

på kunskapslyft i det svenska språket och att stärka personalen i 

normkritiskt tänkande bland annat. Personliga ombud kom upp 

som en fråga: hur mycket används det och hur fungerar det med 

personliga ombud i Skärholmen? Anna Mattson lovar att 

återkomma i frågan. Fritidsaktiviteter för funktionsnedsatta var 

ett annat särskilt fokusområde som diskuterades särskilt. 

 

Efter presentation och workshop fattade förvaltningen och rådet 

följande beslut: 

 

 Arbetskonsulent Kristina Pettersson från 

socialförvaltningen ska bjudas in till ett av rådets 

sammanträden under våren. Maria ges i uppdrag att bjuda 

in henne. 

 

 Rådet ska förlägga ett av sina sammanträden till  

Skärholmens stadsdelsförvaltnings träffpunkt Portis.  

 

 Rådet ska vara delaktig i utformningen av 

beställarenheten funktionsnedsättnings lokalt utformade 

brukarenkät. 

 

 Sirpa Tamminen, enhetschef vuxenenheten, bjuds in till 

rådet för att berätta om personliga ombud. 

 

 Rådet ges i uppdrag att fundera över vilka frågor som 

bättre drivs av funktionshinderrådet centralt och att driva 

dessa frågor mot det centrala funktionshinderrådet. 

 

 Hur ser situationen ut för Skärholmens hörselnedsatta 

skolbarn? Rådet anser inte att den frågan utretts ordentligt 

och önskar att det utreds mer med fokus just på 

Skärholmen. Rådet ges i uppdrag att kontakta en skola i 
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Skärholmen för att bjuda in till dialog om hur det ser ut 

för Skärholmens hörselnedsatta barn. 

 

 Förvaltningen förstärker samarbetet med 

arbetsmarknadsförvaltningen med fokus på 

funktionsnedsattas ställning på arbetsmarknaden. Rådet 

bjuder in representant från arbetsmarknadsförvaltningen i 

samma syfte.  

 

 Förvaltningen tittar på möjligheten att införa en aktivitet i 

VP om att utöka utbudet av fritidsaktiviteter för 

funktionsnedsatta.  

 

 Förvaltningen sammanställer återkopplingen på rådets 

synpunkter och skickar till rådet för påseende. 

 

 Rådet önskar ett särskilt möte med avdelningen för 

stadsutveckling för en workshop om stadsplanering.  

 

 Rådet gör en planering för nästa års sammanträden på 

decembermötet. 

 

 

§14 Mötets avslutande 

 

Vid tangentbordet 

 

 

 

 

Maria Nilsson 

Protokollet godkänns och justeras 2017-11-17 

 


